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Adrian Tanase (BVB): Pe investitiile directe pe bursa am ajuns la peste 120.000 de

investitori

Peste 120.000 de investitori s-au înregistrat pe investitiile directe pe bursa, dublu fata de sfârsitul anului

2019, a afirmat miercuri directorul general al Bursei de Valori Bucuresti (BVB), Adrian Tanase, la un

eveniment de specialitate.

 

"Deschid astazi (miercuri, n.r.) evenimentul pe care-l organizam cu Asociatia Administratorilor de Fonduri pe care

îl organizam cu o anumita regularitate - sa primim update-urile, mai ales despre industria de fonduri deschise de

investitii - si sa vedem care au fost performantele acestei industrii, sa vedem care au fost performerii acestei

industrii si care sunt strategiile din trecut si pe viitor. Interesul nostru pentru aceste discutii este unul foarte

important", a afirmat Adrian Tanase, la dezbaterea cu administratorii de fonduri de investitii "Între riscuri si

oportunitati".

 

În opinia sa, ceea se întâmpla în industria fondurilor deschise de investitii reprezinta un barometru foarte important

despre sentimentul general referitor la investitiile pe piata de capital.

 

El a afirmat ca se vede o rezilienta destul de importanta în partea de equities, indicele Total Return, care include si

dividendele, fiind într-un teritoriu pozitiv, ceea ce demonstreaza faptul ca "piata a rezistat destul de bine

fluctuatiilor si turbulentelor care s-au întâmplat în acest an".

 

"Ceea ce ne bucura este faptul ca numarul de investitori creste. Pe investitiile directe pe bursa am ajuns la peste

120.000 de investitori directi. Este o dublare fata de sfârsitul anului 2019. Avem evolutii similare si pe industria de

fonduri deschise", a mai spus directorul general al BVB.

 

La rândul sau, presedintele Asociatiei Administratorilor de Fonduri (AAF), Horia Gusta, a afirmat ca exista foarte

multe vesti bune, una dintre acestea fiind faptul ca dobânzile se pare ca "s-au plafonat sau încep sa scada".

 

"Suntem de acord cu totii ca ne aflam într-un context complicat, determinat anul acesta de o inflatie fara precedent

în ultimii 20 de ani, de pretul la energie, care a tulburat cumva populatia, dar si emitentii, dar si investitorii, de

dobânzi foarte ridicate, context care, iata, a dus si la scaderi de active în rândul fondurilor deschise de investitii,

care au dus si la randamente negative pe termen scurt, în rândul fondurilor de investitii cu expunere pe instrumente

cu venit fix sau cu expunere pe actiuni. Cu toate acestea, exista si foarte multe vesti bune care îmi dau speranta - si

as începe cu faptul ca dobânzile se pare ca s-au plafonat sau încep sa scada. Poate un semnal în acest sens este dat

de emisiunile Fidelis, de luna aceasta, care arata randamente mai scazute decât cele din urma cu trei luni", a

subliniat Horia Gusta.

 

Totodata, el a precizat ca 1 ianuarie 2023 "vine cu o modificare legislativa din perspectiva impozitarii".

 

"O stim bine cu totii, este foarte asteptata de toata lumea. Cu impozitare scazuta de la 10% la 1%, respectiv la 3%.

Avem alte vesti bune care ne fac sa credem ca administratorii transfera încredere catre investitori. Practic, numarul

investitorilor este unul ridicat în continuare, în crestere importanta fata de trimestrul III 2021. Avem un activ

istoric al fondurilor de investitii alternative. Este cel mai mare activ aflat în administrarea societatilor de

administrare de fonduri de investitii alternative din ultimii ani, istoric din ultimii 10 ani", a adaugat presedintele

AAF.
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